
Protokół Nr XIX/16

z XIX sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 26 kwietnia 2016 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej, ul. Dąbrowskiego

(czas trwania godz.:12:00 – 15:15)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XIX sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący  stwierdził,  że na sali jest quorum - obecnych było 22 radnych (nieobecny był 

radny  Marek  Toboła)  -  pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych  uchwał  oraz  powitał 

przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział,  że  w minionym tygodniu IV 

Szczep  Związku  Harcerstwa  Polskiego  „Zawiszacy”  im.  Szarych  Szeregów  w  Pile  obchodził 

jubileusz  50-lecia.  Założycielką  szczepu  jest  Komendant  Harcmistrz  Bożena  Wojciechowska. 

Przewodniczący powiedział, że w swoim imieniu, a także Rady Miasta Piły, chciałby podziękować 

Pani  Harcmistrz  za  dotychczasową  pracę  oraz  za  niewyczerpaną  energię  i  życzliwość 

przekazywane kolejnym pokoleniom harcerzy. Przewodniczący Rady Miasta Piły po prosił na scenę 

Harcmistrz Bożenę Wojciechowską oraz Piotra Głowskiego, prezydenta Piły.

Nastąpiło wręczenie gratulacji.

Harcmistrz Bożena Wojciechowska podziękowała za przekazane życzenia i gratulacje.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział,  że  od 1 kwietnia  br.  prezesem Zarządu spółki 

Inwest-Park  jest  Robert  Cylwa.  Przewodniczący  poprosił  obecnego  na  sali  Prezesa  o  krótkie 

przedstawienie się.

Robert  Cylwa,  prezes  Inwest-Park  Sp.  z  o.o. powiedział,  że  przede  wszystkim  chciałby 

podziękować władzom Miasta za okazane zaufanie i dodał, że postara się nie zawieść tego zaufania. 

Prezes powiedział, że jest absolwentem Akademii Ekonomicznej w Poznaniu, a w Pile mieszka od 

24 lat. Karierę zawodową rozpocząłem – powiedział prezes Cylwa – w firmie Philips Lighting, 

pracując w Pile i w Warszawie, na kierowniczych stanowiskach. Potem – dodał Robert Cylwa – 

prowadziłem w Pile  firmę  z  branży edukacyjnej.  Odnosząc  się  do  planów  dotyczących  pracy



w spółce  Inwest-Park,  Prezes  powiedział,  że  przede  wszystkim chciałby  wykorzystać  tkwiący

w firmie potencjał  kadrowy,  strukturalny i  koncepcyjny,  żeby jak najbardziej  wspomóc rozwój 

gospodarczy Piły. Są obszary, które zasługuję na szczególne podkreślenie: intensywna promocja, 

pozyskiwanie  inwestorów  zewnętrznych  i  lokalnych  oraz  maksymalne  wykorzystanie

i wypromowanie siły i oferty Inwest-Parku.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że w kwietniu, w planie pracy Rady Miasta Piły na 

2016 rok, przewidziane jest omawianie stanu bezpieczeństwa, ale z uwagi na trwające prace przy 

opracowywaniu materiałów, prosi o przesunięcie tego tematu na sesję majową.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że, biorąc pod uwagę, iż na majowej sesji jednym z punktów 

będzie  ten  dotyczący  udzielenia  Prezydentowi  absolutorium,  to  czy  nie  byłoby  lepiej,  gdyby 

przesunąć punkt dotyczący stanu bezpieczeństwa na sesję czerwcową.

Przewodniczący powiedział,  że  jeśli  nie  ma  innych  propozycji,  to  przychyla  się  do  wniosku 

radnego Dahlke.

Głosowanie ws. terminu zaproponowanego przez radnego Pawła Dahlke:

Radni zaopiniowali wniosek jednogłośnie pozytywnie – 22 głosami „za”.

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XVIII 

a XIX sesją Rady Miasta Piły - druk nr 421.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 423.

4. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Piła w  sezonie 

kąpielowym od 15 czerwca do 15 września 2016 r. - druk nr 424.

5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży udziału w lokalu mieszkalnym nr 5-5a w budynku przy ul. 

Żeromskiego 17 w Pile - druk nr 425.

6.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze 

bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. Akacjowej w Pile - druk nr 426.

7.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania 
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przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Różana Droga - druk nr 427.

8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. 14 Lutego i Pl. Konstytucji 3-go Maja -  

druk nr 428.

9. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w rejonie  ulic:  Promiennej,  Równej,  Kazimierza 

Wielkiego i Rynku Koszyckiego - druk nr 429.

10.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany 

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  14  Lutego

i Kwiatowej - druk nr 430.

11.  Projekt  uchwały  Rady Miasta  Piły  w sprawie  zmiany Uchwały  Nr  XIII/265/15  z  dnia  24 

listopada 2015 roku w sprawie opłaty targowej na 2016 rok - druk nr 431.

12. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Piły na lata 2016-2029 - druk nr 433. Autopoprawka - druk nr 436.

13. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok - druk nr 

434.

14.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie 

bezprzetargowym nieruchomości położonej przy ul. Bydgoskiej 68 w Pile - druk nr 435.

15. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Piły z organizacjami pozarządowymi na 

2015 rok - druk nr 432.

16. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 422.

17. Wolne głosy, wnioski i informacje.

18. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Marię Kubicę, wiceprzewodniczącą Rady Miasta Piły 

o odczytanie informacji w sprawie protokołu z XVIII sesji Rady Miasta Piły - informacja stanowi 

załącznik do protokołu.

Maria Kubica, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły odczytała informację i postawiła wniosek 

o przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni  jednogłośnie  pozytywnie  –  22  głosami  „za”  -  zaopiniowali  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z XVIII sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.
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Ad 2.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XVIII

a XIX sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radny Marek Andruszkiewicz zadał pytanie dotyczące 83. punktu sprawozdania.

Radna Wiesława Sztaba zadała pytanie dotyczące 98. punktu sprawozdania.

Radna Teresa Kasior zapytała,  czy przyjęta  niedawno ustawa o obrocie  ziemią dotyczy także 

gruntów należących do miasta.

Radna  Maria  Kubica powiedziała,  że  w  sprawozdaniu  nie  ma  informacji  na  ten  temat,  ale 

chciałaby prosić o wypowiedź na temat zmiany nazw ulic. Radna zapytała jakie działania planuje 

podjąć w tej sprawie Prezydent. Radna Maria  Kubica zapytała też, czy są jakieś rozstrzygnięcia 

dotyczące sprzedaży placu Pocztowego. Radna powiedziała, że wiele się mówi ostatnio o firmie 

Exalo Drilling i poprosiła prezydenta Głowskiego o odniesienie się do tego tematu.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że w sprawozdaniu nie ma informacji na ten temat, ale chciałby 

prosić o wypowiedź na temat pilskich fontann, które mimo tego, że już jest ładna pogoda jeszcze 

nie działają. Radny zapytał też o 57. punkt sprawozdania. W statutach i w regulaminach działania 

rad jest informacja, że o swoich posiedzeniach muszą one informować radnych danego osiedla. To 

pierwsze  posiedzenie,  bezpośrednio  po  wyborach,  było  zwoływane  przez  Prezydenta,  a  radni

z osiedla Koszyce, w tym radni: Dahlke i Piotr Smagur, dowiedzieli się o tym spotkaniu dopiero na 

drugim  posiedzeniu  rady,  o  którym  radni  zostali  już  poinformowani.  Radny  poprosił,  żeby

w przyszłości informować radnych z danego terenu o posiedzeniu rady osiedla.

Radny Jan Ficerman powiedział, że w sprawozdaniu także nie ma  informacji na ten temat, ale 

chciałaby prosić Prezydenta o wypowiedź.  Mieszkańcy Piły,  a szczególnie osiedla Jadwiżyn, są 
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bardzo zaciekawieni rozpoczęciem inwestycji na terenie obiektów wojskowych.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły, odpowiadając na pytania radnych, powiedział m.in.:

•Odnośnie do 83. punktu sprawozdania,  Prezydent powiedział,  że „Pracownia miast”, to projekt 

realizowany od kilku lat pod patronatem „Gazety Wyborczej”, związany jest ze zmianami, które 

dotyczą w tej chwili zmian organizacyjnych jak i substancji społecznej miast, tego w jaki sposób 

miasta na zachodzie dostosowują się do tych zmian, tego w jaki sposób Polska może pewne 

elementy zaadaptować dla siebie. Było kilka dużych miast uczestniczących w tym projekcie,

a  Piła  była  zaproszona,  jako  gość  specjalny,  od  dłuższego  czasu  mamy  z  tą  grupą  dobrą 

współpracę, szukamy najlepszych rozwiązań. Jednym z tematów był raport przygotowany przez 

uczelnie  wyższe,  na temat  sytuacji  byłych  miast  wojewódzkich  w Polsce.  Wyniki  są  dosyć 

ciekawe, one pokazują czasem nawet rozbieżne kierunki, wpłynęły te zmiany na rozwój tych 

średnich  miast  pozytywnie,  tych  najmniejszych  niekoniecznie,  duże  również

z tego powodu nie miały ani zysku, ani straty. Prezydent powiedział, że będzie się starał, żeby 

Pani Doktor, która referowała, pojawiła się tutaj i przedstawiła nam na miejscu wyniki raportu.

•Odnośnie  do  punktu  98.  sprawozdania,  Prezydent  powiedział,  że  cieszy  się,  że  współpraca

z nowym Zarządem Powiatu zaczęła się od spotkania, a nie od rozmów poprzez media. To była 

rzeczowa rozmowa, bo dotyczyła już m.in. kilku rozwiązań, które chcielibyśmy w tym roku 

wdrożyć.  Kilka  projektów  prowadzimy,  m.in.  drogowych,  i  chcielibyśmy,  żeby  to  tak 

wyglądało, bo od zawsze powtarzaliśmy, że nie ma, a przynajmniej nie powinno być na linii 

Miasto  –  Powiat  takich  sytuacji,  kiedy  dowiadujemy  się  o  swoich  działaniach  z  mediów,

a, niestety, tak czasami bywało.

•Odnośnie  do pytania  związanego z ustawą o obrocie  ziemią,  Prezydent  powiedział,  że  ustawa 

czeka w tej chwili na podpis Prezydenta RP. Może to być ustawa, która zlikwiduje na chwilę, 

albo na długo, rozwój gospodarczy miast. W naszym przypadku, damy sobie radę, my sobie 

dajemy radę nawet z najgłupszymi pomysłami, ale ten jest wyjątkowo niebezpieczny, bo jednym 

ze skutków będzie wstrzymanie obrotu ziemią, która dzisiaj jest ziemią rolną, leży na terenach 

przemysłowych i nie będzie możliwe zbywanie jej przez najbliższe lata. My sobie damy radę, 

bo  jako  duża  gmina  znajdziemy  na  to  rozwiązanie,  czy  planistyczne,  czy  prawne;  ale

w mniejszych gminach, na terenie których znajdują się głównie obszary rolnicze, można będzie 

przez najbliższe lata zapomnieć o jakimkolwiek inwestowaniu, bo nie będzie można tej ziemi 

sprzedać. Dotyczy to nie tylko gmin, ale też wszystkich osób prywatnych czy spółek, które np. 

na terenie Piły posiadają grunty zakwalifikowane jako grunty rolne, a od lat wiadomo, że były 

przeznaczone pod działalność gospodarczą. To będzie chyba jeden z największych problemów, 

jeden z największych skutków ubocznych tego pomysłu, który z życiem prawdziwym nie ma 

nic  wspólnego,  bo  nie  obserwujemy  sytuacji  związanej  z  masowym  wykupem przez  obcy 
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kapitał, a wtedy, kiedy pojawia się kapitał, który chce przeprowadzić inwestycje, to je realnie 

przeprowadza. Nie ma sytuacji polegającej na skupowaniu ziemi w celach spekulacyjnych.

•Odnośnie  do  zmiany  nazw  ulic,  Prezydent  powiedział,  że  jesteśmy,  jako  samorząd,  wciągani

w zupełnie niepotrzebny ideologiczny konflikt. Zamiast zajmować się rozwojem gospodarczym, 

to będziemy się teraz zastanawiać przez najbliższe miesiące, która z nazw ulic jest bardziej lub 

mniej  poprawna.  Wystąpimy  do  Instytutu  Pamięci  Narodowej,  bo  w  oparciu

o  opinię  tej  instytucji,  Wojewoda  będzie  wydawał  postanowienia  zastępcze,  będzie  mógł

i będzie miał prawo, w ramach przyjętej ustawy, zmienić nazwę. Dla ludzi, którzy mieszkają 

przy takiej  ulicy to  oznacza  tysiące  dużych i  małych  kłopotów,  nie  mówiąc  już o firmach. 

Prawdziwa dekomunizacja miała już miejsce w Pile na początku lat 90. ubiegłego wieku, kiedy 

zniknęła  m.in.  nazwa:  ul.  Bieruta.  Te  nazwy  ulic,  które  dzisiaj  nam  pozostały  są  o  tyle 

dyskusyjne, że można zadać pytanie, czy ul. Matwiejewa, lotnika który zginął nad Piłą, to jest  

nazwa, która powinna zniknąć, czy zniknąć powinna też z mapy ul. Bohaterów Stralingradu. 

Będziemy pytać o zdanie mieszkańców – powiedział  prezydent Głowski – zwrócimy się do 

tych, którzy mieszkają przy tych ulicach, w formie bardzo oficjalnej procedury, takiej w której  

będą  mogli  uczestniczyć  tylko  ci,  którzy  są  albo  zameldowani,  albo  prowadzą  działalność 

gospodarczą  pod  danym  adresem,  zapytamy  jakie  jest  ich  zdanie.  Mam  nadzieję  –  dodał 

Prezydent  –  że  ze  zdaniem mieszkańców  Wojewoda  będzie  się  liczył,  że  będzie  się  starał 

zrozumieć, iż nie mogą jedne nazwy, dzisiaj jedynie słuszne, zastąpić innych, jedynie słusznych 

kiedyś.  Takie  stanowisko  przyjmiemy,  chcielibyśmy,  żeby  odbyło  się  to  w  najbliższych 

miesiącach, być może jeszcze przed wakacjami, by ukrócić tę niepotrzebną dyskusję i nerwową 

sytuację dla wielu osób, bo to by oznaczało, że np. firmy, jeśli nastąpi zmiana, będą musiały 

zaplanować dodatkowe środki na zmianę dokumentacji i pieczątek.

•Odnośnie do placu Pocztowego, Prezydent powiedział, że jesteśmy po postępowaniu, ale ponieważ 

jest  jeszcze  proces  odwoławczy w toku,  to  w tej  chwili  Prezydent  nie  może  podać  nazwy 

podmiotu, nie jest to pilska firma, ale prawdopodobnie za kilka dni będzie można oficjalnie 

poinformować, kto jest nabywcą tego terenu.

•Odnośnie  do  firmy Exalo  Drillig,  Prezydent  powiedział,  że  kilka  tygodni  temu  otrzymaliśmy 

niepokojące  informacje  od  byłych  pilskich  prezesów  „Nafty”,  że  dzieje  się  coś  złego. 

Poprosiliśmy  o  spotkanie.  Prezydent  Beata  Dudzińska  spotkała  się  z  Prezesem

i  z  parlamentarzystami.  Wtedy  pojawiła  się  bardzo  ogólna  wiadomość  o  tym,  że  jest 

przewidywane przez właściciela, czyli PGNiG, działanie związane z restrukturyzacją. Dzisiaj, 

kiedy widzę jakie są działania związane z górnikami na Śląsku – powiedział prezydent Głowski 

– przekazano tam bodajże pół miliarda z funduszy PGNiG na zatrzymanie rodzącego się tam 

konfliktu, to rozumiem dlaczego nie ma pieniędzy na wiercenia, dlaczego trzeba zwalniać ludzi. 

Kilka lat temu, kiedy łączono spółki, nasi parlamentarzyści walczyli o to to, aby spółka została 
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w Pile  i  dzięki temu ta  spółka jest  w Pile.  Pracują w niej  wyjątkowo dobrze przygotowani 

fachowcy. Rozumiejąc, że czas jest trudny, jest trudny dla poszukiwań nafty i gazu na całym 

świecie,  że są okoliczności  zewnętrzne,  trzeba umieć zadbać o ten personel.  Najłatwiej  jest 

zwolnić, najtrudniej jest znaleźć komuś nowe zajęcie, a to co ma się w tej chwili odbyć będzie 

pozbywaniem się ludzi, którzy może bezpowrotnie zginą z oczu tej firmy i być może za pół 

roku,  za  rok,  będzie  sytuacja  odwrotna,  będą  potrzebni  i  poszukiwani,  bo  ceny  ropy 

prawdopodobnie będą rosły, a w związku z tym poszukiwania znowu ruszą. Jest to trudny czas, 

kiedy trzeba podejmować bardzo rozsądne i wyważone decyzje, a niestety nie widać tego, jeśli 

chodzi o sytuację Exalo Drilling. Można też zapytać, gdzie są związki zawodowe. Rok temu,

w Warszawie, bez przerwy płonęły opony z byle powodu, a w tej chwili nikt nie broni firmy 

zatrudniającej 3 i pół tysiąca ludzi. Pojawia się pytanie, gdzie podziała się solidarność, dlaczego 

na Śląsk można dać pieniądze, a na gaz już nie. Mamy oczywiście sytuację zupełnie inną niż 

kilka  lat  temu,  przeżyliśmy  już  kłopoty  kilku  firm,  które  musiały  zwalniać  ludzi,  ale,  na 

szczęście, te, które powstały w tym czasie, które się rozwijają, wchłonęły skutki tych zmian. 

Trzeba  pamiętać,  że  informacje  w  sprawie  Exalo  Drilling  dotyczą  całego  kraju  i  ludzi 

zatrudnionych  w  różnych  miejscach.  W tym  tygodniu,  w  czwartek,  jest  kolejne  spotkanie 

wiceprezydent Beaty Dudzińskiej z Prezesem. Chcemy poznać szczegóły dotyczące Piły i przy 

tym bezrobociu, mamy w tej chwili bezrobocie na terenie miasta poniżej 5%, wydaje nam się,  

że uda się nam, szczególnie przez Inwest-Park, pomóc wszystkim w znalezieniu pracy i to tak, 

żeby to się odbyło szybko i bezboleśnie. Będziemy oczywiście żądać od właściciela i od strony 

rządowej dodatkowego wsparcia. Chciałbym - powiedział prezydent Piotr Głowski – żeby m.in. 

Inwest-Park dostał pieniądze, bo Inwest-Park realnie, oprócz tego, co robi Powiatowy Urząd 

Pracy, pomagając w sprawach wynagrodzenia, utrzymania, przez ten trudny czas, Inwest-Park 

ma realne oferty pracy i realnie poszukuje ofert pracy, ma ścisły, codzienny kontakt z kilkoma 

setkami  pracodawców  i  w  Pile  i  w  całej  okolicy.  W związku  z  tym,  chciałbym  każdemu 

powiedzieć – dodał Prezydent – że jeżeli dotknie go taki problem, to my, jako samorząd, na 

pewno go nie zostawimy i będziemy pomagać.

•Odnośnie do pytania dotyczącego fontann, Prezydent powiedział, że fontanny teraz działają, nie 

działały dlatego, że było zimno, nadal jest zimno, w nocy są przymrozki, prognozy wciąż nas na 

tyle zaskakują, że zastanawiamy się, czy jeszcze czegoś nie trzeba zrobić w formie ochrony, bo 

minus 5 czy minus 6 stopni poniżej zera, to są wciąż jeszcze bardzo niskie temperatury.

•Odnośnie do pytania dotyczącego 57. punktu sprawozdania i  spotkania z wybraną radą osiedla 

Koszyce,  Prezydent  powiedział,  że  było  to  spotkanie  wyborcze  i  w  związku  z  tym  nie 

zapraszaliśmy  nikogo,  żeby  ci,  którzy  zostali  wybrani  mogli  w  szybki  i  jak  najbardziej 

komfortowy  sposób  przeprowadzić  głosowanie,  głosowania  są  tajne,  więc  nie  chcemy 

wprowadzać niepotrzebnego zamieszania. To jest techniczne spotkanie rady osiedla, które ma 
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doprowadzić  do  wyboru  wewnątrz  tej  rady,  bez  żadnych  spotkań,  nacisków,  ewentualnych 

rozmów, negocjacji, żeby te wybory były jak najbardziej demokratyczne.

•Odnośnie do pytania zadanego przez radnego Jana Ficermana, Prezydent powiedział, że na osiedlu 

Jadwiżyn powstaje chyba największa jednorazowa inwestycja w Pile od 25 lat. Od czasu kiedy 

„Philips” zainwestował w „Polam”, nie było w jednym miejscu tak dużej inwestycji, to ponad 

120  milionów  złotych,  które  zostaną  w  Mieście.  Zamawiającym  jest  wojsko,

a  wykonawcą  przedsięwzięcia  będzie  ta  sama  firma,  która  realizowała  już  w  Pilę  budowę 

Galerii VIVO!, wiemy, że współpracowała przy większości prac z naszymi pilskimi firmami, 

oznacza to, że duża część tych pieniędzy pozostanie w Pile.  Dla przypomnienia,  całoroczny 

budżet  Miasta  wynosi  260  milionów  złotych,  więc  można  powiedzieć,  że  połowę  budżetu 

będziemy mieć zainwestowane u nas ze środków zewnętrznych. Mamy informację o ponad stu 

osobach, które znajdą zatrudnienie i o tym, że pojawią się codziennie dziesiątki nowych osób 

związanych z codzienną obsługą, czyli z transportem, dowozem, ze świadczonymi usługami.

W związku z tym ruch w tamtym rejonie będzie duży, przewidujemy przebudowę fragmentu ul. 

Philipsa, chodzi o element wchodzący od skrzyżowania w al. Wyzwolenia, a co za tym idzie nie 

będzie też w przyszłości takiej sytuacji, że Miasto będzie zakorkowane. To był jeden z naszych 

warunków na etapie przygotowywania projektu, żeby ta duża liczba samochodów ciężarowych 

miała swój boczny tor.

Radny Jacek Bogusławski zapytał o 100. punkt sprawozdania.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że mamy pewien niedosyt związany ze współpracą z naszą 

specjalną strefą ekonomiczną i ich marketingiem. Ostatnio, z zupełnie innego źródła, z Polskiej 

Agencji Inwestycji Zagranicznych, otrzymaliśmy kilka pytań. Panią Prezes poprosiłem m.in. o to, 

aby zintensyfikowała działania swojego zespołu marketingowego i aby materiały, które dostarczają 

nie  dyskryminowały  Piły  –  powiedział  prezydent  Piotr  Głowski.  Pomorska  Specjalna  Strefa 

Ekonomiczna jest położona na terenie kilku województw i na terenie tych województw są różne 

poziomy wsparcia, akurat Wielkopolska, ze względu na dobrą sytuację gospodarczo - ekonomiczną 

ma ten wskaźnik pomocy najniższy, ale nie jest to powód, żeby podczas pierwszych spotkań, akurat 

tym elementem kłuć  w oczy,  bo  jest  to  jeden  z  elementów,  które  inwestor  bierze  pod  uwagę

w trakcie rozmów o inwestowaniu, choć kluczowy jest kapitał ludzki. To, że chcemy wdrożyć kilka 

projektów wspierających  pozostawanie  ludzi  na  terenie  Piły  albo  przyciąganie  nowych wynika 

m.in.  z  tego,  że firmy ciągle  skarżą się  na brak ludzi,  więc nad tym będziemy teraz wspólnie 

pracować.
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Ad 4.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Piła w  sezonie  

kąpielowym od 15 czerwca do 15 września 2016 r. przedstawiła  Małgorzata Kaszuba, zastępca 

dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Teresa Kasior,  wiceprzewodnicząca Komisji  Spraw Społecznych poinformowała,  że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Wiesława Sztaba zapytała, czy wiemy jaki jest stan czystości wód w naszych akwenach. 

Radna powiedziała, że chodzi jej o jezioro Płocie i jezioro Piaszczyste.

Danuta  Kmieciak,  Dyrektor  Powiatowej  Stacji  Sanitarno-Epidemiologicznej  w  Pile 

powiedziała,  że  będzie  dokonany  pobór  wody  i  wtedy  poznamy  wyniki.  Wyniki  otrzymuje 

właściciel  kąpieliska  i  umieszcza je  na  tablicy  ogłoszeń.  W latach  minionych  w  tych  dwóch 

akwenach nie było problemu z wodą, nadawała się ona do kąpieli.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  22  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIX/323/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 5.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży udziału w lokalu mieszkalnym nr 5-5a w budynku przy ul. 

Żeromskiego  17  w  Pile  zreferowała  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  22  głosami  „za” -  uchwała  nr  XIX/324/16  stanowi 

załącznik do protokołu.
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Ad 6.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze 

bezprzetargowej  nieruchomości  położonej  przy  ul.  Akacjowej  w  Pile  zreferowała  Julita 

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  22  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIX/325/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Piły w rejonie ul. Różana Droga omówili: Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni 

Urbanistycznej i starszy specjalista Andrzej Kucharczyk.

Dyrektor zgłosiła autopoprawki. Na stronie 1, w § 1, ust. 1, punkty: 2, 3 i 4 - brakuje przecinków 

po  słowach  „Różana  Droga”  w  punkcie  2  i  3  oraz  po  słowie  „realizacji”  w  punkcie  3.  Brak 

przecinków to  również  załącznik  nr  2  i  załącznik  nr  3,  również  po  słowach „Różana Droga”, 

brakuje przecinków. W załączniku nr 4, w § 4, po słowach „wg listy nieuwzględnionych uwag nr 1” 

należy  dopisać  „i  4”,  a  w  §  5,  zamienić  „uwag  nr  4”  na  „uwag  nr  1”.  Poza  tym,  w  liście  

nieuwzględnionych uwag należy wpisać w tytule „Miasta Piły w rejonie ul. Różana Droga”, a nie – 

„Różna Droga”.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowania ws. załącznika nr 4:

Glosowanie ws. uwagi nr 1 z pierwszego wyłożenia:

Radni zagłosowali jednogłośnie za nieuwzględnieniem uwagi – 21 głosów „za”.
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Glosowanie ws. uwagi nr 2 z pierwszego wyłożenia:

Radni zagłosowali jednogłośnie za nieuwzględnieniem uwagi – 21 głosów „za”.

Glosowanie ws. uwagi nr 1 z drugiego wyłożenia:

Radni zagłosowali jednogłośnie za nieuwzględnieniem uwagi – 21 głosów „za”.

Glosowanie ws. uwagi nr 2 z drugiego wyłożenia:

Radni zagłosowali jednogłośnie za nieuwzględnieniem uwagi – 19 głosów „za”.

Glosowanie ws. uwagi nr 3 z drugiego wyłożenia:

Radni zagłosowali jednogłośnie za nieuwzględnieniem uwagi – 21 głosów „za”.

Glosowanie ws. uwagi nr 4 z drugiego wyłożenia:

Radni zagłosowali jednogłośnie za nieuwzględnieniem uwagi – 21 głosów „za”.

Glosowanie ws. uwagi nr 5 z drugiego wyłożenia:

Radni zagłosowali jednogłośnie za nieuwzględnieniem uwagi – 21 głosów „za”.

Glosowanie ws. uwagi nr 6 z drugiego wyłożenia:

Radni zagłosowali jednogłośnie za nieuwzględnieniem uwagi – 21 głosów „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 21 głosami „za”.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  21  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIX/326/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. 14 Lutego i Pl. Konstytucji 3-go Maja 

omówiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Jan L., przedsiębiorca powiedział, że występuje w roli reprezentanta wszystkich firm działających 

w  rejonie  ulic:  14  Lutego  i  11  Listopada  oraz  placu  Konstytucji  3  Maja.  Wiemy,  że  Miasto 

zrewitalizowało ten obszar, kosztowało to mnóstwo pieniędzy i wygląda to ładnie – temu nikt nie 

przeczy. Jest to na pewno atrakcja w Mieście. Naszą troską, i wysokiej Rady, jest to, żeby ten teren 

był  także  zaktywizowany  gospodarczo.  Według  naszych  informacji  –  powiedział  Pan  L.  – 

planowana jest tam zmiana parkingu i ta zmiana nie za bardzo odpowiada idei Miasta otwartego, za 

jakie  chcemy  Piłę  uważać,  bo  skoro  w  planie,  według  naszych  informacji,  jest  postawienie 

parkometrów tam, gdzie w tej chwili mieszkańcy mogą bezpłatnie parkować, to jest to zabranie 

czegoś, a drugiemu nie daje się nic. My proponujemy – powiedział Jan L. – żeby zostawić ten 

element, który jest i wprowadzić w ciągu ulic: 11 Listopada i 14 Lutego miejsca, które będą służyć 

krótkoczasowemu postojowi. Uważamy, że czekaliśmy 2 lata, od momentu rozpoczęcia remontu 

tego terenu, przez rok rozmawialiśmy z Urzędem, wykazaliśmy dobrą wolę, braliśmy udział we 

wszystkich  imprezach  aktywizujących  ten  obszar,  ale  niestety,  z  uwagi  na  zmianę  układu 

komunikacyjnego wcześniej  i  z  uwagi  na wiele  innych zmiany które dokonały się  w obszarze 

handlu, atrakcyjność tego miejsca, z uwagi na brak możliwości zatrzymania się, spadła radykalnie. 

Opinia ta jest poparta porównaniem wyników finansowych każdej z firm w ciągu analogicznych 

okresów lat, które minęły. Mamy świadomość, że zmiana parkingów na płatne wymaga również 

zmian  w  budżecie,  bo  przecież  parkometry  nie  są  bezpłatne.  Uważamy,  że  parametry  jezdni,

z ograniczoną prędkością przemieszczania się, zapewniłyby bezpieczeństwo zarówno pieszym jak

i innym uczestnikom ruchu, zwłaszcza, że jest tam dozwolony jeden kierunek poruszania się od ul. 

11  Listopada w stronę  dworca  PKP.  Zdaje  sobie  sprawę z tego,  że  pewne zmiany w układzie 

komunikacyjnym nastąpią także później – dodał Jan L. – tym bardziej zależy nam na tym, aby była  

12



możliwość krótkoczasowego zatrzymania się i załatwienia spraw w sklepie, banku, czy w biurze 

notarialnym. To by zwiększyło nie tylko atrakcyjność handlową, co jest w naszym interesie, ale 

również atrakcyjność turystyczną tego miejsca. Jan L. powiedział, że na tym obszarze pracuje około 

300 osób, a nie chcemy być uczestnikami postępowania prowadzonego przez Inwest-Park.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że  nie  uczestniczył  w rozmowach,  które toczyły się,  bo 

prowadziła je prezydent Beata Dudzińska, ale z tego, co przekazywała Prezydentowi z tych spotkań 

sytuacja wygląda następująco. Pojawiły się prośby o to, aby umożliwić dostawy w terenie, który 

pierwotnie był przewidziany jako całkowicie zamknięty dla ruchu samochodowego, to miał być 

deptak, podobnie jak na ul. Śródmiejskiej, to rozwiązanie, które w tej chwili wprowadziliśmy jest 

stosowane właściwie we wszystkich centrach miast,  które zmieniają się nie tylko w Polsce, ale

i w całej Europie i na podstawie ich doświadczeń też tak realizujemy projekty, żeby umożliwiać 

również  jak  najbliższy  dojazd  pewnej  wybranej  grupie  klientów,  tej  która  np.  ma  problemy

z  poruszaniem  się  czy  tym,  którzy  mają  cięższe  zakupy,  żeby  mogli  podjechać  stosunkowo 

niedaleko.  Wprowadziliśmy  więc  możliwość  dostaw,  prowadzonych  w  godzinach 

przedpołudniowych,  co,  jak myślę  – dodał  Prezydent  –  rozwiązało ten problem.  Co do miejsc 

parkingowych, to Prezydent nie może się zgodzić, że spadła radykalnie liczba, bo tam nigdy nie 

było  miejsc  parkingowych,  przynajmniej  w  ciągu  ulic:  11  Listopada  i  14  Lutego,  na  tych 

fragmentach, na których by mogły być potencjalnie wprowadzone, a, dla odmiany, w rejonie placu 

Konstytucji 3 Maja miejsc parkingowych jest więcej – mamy tam w tej chwili ponad 60 miejsc 

parkingowych. Problemem, który był zgłaszany przez przedsiębiorców, który w naszej ocenie ma 

potwierdzenie, jest to, że wiele zlokalizowanych tam firm na stałe pozostawia tam na wiele godzin 

samochody, blokując możliwość parkowania. Ten system nie ma być systemem poboru pieniędzy, 

tylko systemem wymuszającym rotację.  Mamy w Pile niewielkie opłaty,  zaczynające się od 50 

groszy, należymy do tych miast, w których opłaty są bardzo niskie, a opłata ma służyć wyłącznie 

temu, żeby ktoś nie zostawił na parkingu samochodu na 8 czy 10 godzin, żeby była rotacja. Mam – 

powiedział  prezydent  Piotr  Głowski  –  głosy od  przedsiębiorców,  którzy  proszą  o  taką  zmianę

i wydaje się, że jest ona ze wszech miar potrzebna. Prawda jest też taka, że wielokrotnie osobiście 

sprawdzałem  –  powiedział  Prezydent  –  jaka  jest  sytuacja  i  nie  miałbym  nigdy  problemu

z zaparkowaniem, więc sytuacja jest też przez nas sprawdzana i to o różnych porach dnia. Odnośnie 

do  wprowadzenia  miejsc  parkingowych  w  części  tej  otwartej,  to  rozważaliśmy  to.  Prezydent 

powiedział,  że nie mówi w tej  chwili ostatecznego – nie, ale z tym wiąże się mnóstwo innych 

komplikacji. Po pierwsze, natychmiast pojawiły się protesty, np. na portalach społecznościowych, 

pieszych,  którzy  widzą  w  tym  bardzo  duże  zagrożenie.  Trzeba  pamiętać,  że  znak  „strefa 

zamieszkania”, który jest tam umieszczony, pozwala małym dzieciom na samodzielne poruszanie 

się, to jest wyjątek, to oznacza, że te dzieci mają prawo tam biegać po chodniku i po tej części 
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jezdni, która służy do komunikacji. Nietrudno wyobrazić sobie sytuację, kiedy zza samochodów 

blokujących widoczność innemu pojazdowi, wybiegnie małe dziecko, które ma prawo tam biegać. 

Nie chcemy stwarzać sytuacji, które będą nie tylko groźne dla zdrowia, ale też dla życia. To jest 

jednym z podstawowych elementów, bo strefa zamieszkania oznacza, że parkuje się w miejscach 

wyznaczonych,  takich  które  nie  blokują  widoczności,  w  takim  systemie,  który  umożliwia 

współżycie  tych poruszających się  pieszo,  rowerem i samochodem. Samochód jest  na ostatnim 

miejscu, to nie jest teren przewidziany do jeżdżenia samochodem, to jest teren przewidziany do 

poruszania się pieszo i ewentualnie rowerem. Odnosząc się do tematu aktywności gospodarczej, 

prezydent Głowski powiedział, że jeśli chodzi o ofertę, to co się dzieje, aktywność gospodarczą 

danego  terenu,  czy  nawet  pojedynczego  przedsiębiorcy,  to  najlepiej  na  tej  ulicy  widać,  jak

w niektórych miejscach ktoś ma kolejkę od rana do wieczora, a ktoś ma pusty sklep przez cały 

dzień  i  to  warunkuje,  czy  taka  działalność  skończy się  sukcesem czy nie.  Jednak,  żeby zdjąć 

również ten argument związany z brakiem możliwości pozostawiania samochodu, to planujemy,

w  ramach  dużego  projektu  przebudowy  pozostałej  części  osiedla  Śródmieście,  wyznaczenie 

dodatkowych miejsc parkingowych w rejonie ul. Teatralnej, pl. Staszica i przyległych ulic, żeby 

można  było  stosunkowo blisko  podjechać,  nie  wychodząc  z  założenia,  że  samochodem trzeba 

wjechać do sklepu na drugie piętro, bo to nie jest gwarantem sukcesu. Takie założenia towarzyszą 

nam od początku. Ta nasza dyskusja w tej chwili ma się oczywiście nijak do planu, bo plan, co do 

zasady,  tych spraw nie reguluje,  ale  chciałem – powiedział  prezydent Głowski – wytłumaczyć, 

dlaczego prowadzimy takie działania i w jakim kierunku będą się one rozwijać.

Przedsiębiorca Jan L. powiedział, że z wypowiedzi Prezydenta można było wywnioskować, że 

nieudacznicy prowadzą biznes w obszarze ulic: 14 Lutego i 11 Listopada.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że nie padły takie słowa.

Przedsiębiorca  Jan  L. powiedział,  że  literalnie  nie  padły  takie  słowa,  ale  tak  można  było 

wywnioskować.  Jan  L.  powiedział,  że  nie  jest  wrogiem  jakiejkolwiek  dyskusji,  ale  niektórzy 

prowadzą biznes 25 lat i my zdajemy sobie sprawę – dodał – ze zmian jakie w tym mieście zaszły

i zaznaczył, że nie chciałby prowadzić biznesu za inne firmy tam się mieszczące, prowadzi swój 

biznes. Jan L. dodał, że nie występuje w tym miejscu w swoim imieniu, bo dla niego proponowane 

zmiany  będą  korzystne,  bo  parkingi  są  blisko  jego  firmy.  Mówimy  o  tym,  że  lokalnym 

przedsiębiorcom nie  jest  potrzebny  dojazd  do  sklepu,  to  dlaczego  robimy hektarowe  parkingi

w centrum Miasta,  przed wielką galerią,  przecież wielka galeria ma fachowców od marketingu

i powinna sobie poradzić bez parkingu. Dzisiaj, dla handlu, możliwość krótkiego zatrzymania się 

stanowi problem, jeżeli go nie ma, to handel zamiera – to jest fakt. Jan L. powiedział, że nie chce 
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się  powoływać na Kraków i  inne wielkie  miasta,  ale  w miastach przy galeriach usytuowanych

w centrum są parkingi, ale to są parkingi wielopoziomowe, umieszczone pod ziemią, a nie stojące 

bezużytecznie hektary.  Prezydent obiecał,  że to nie jest  ostateczna decyzja i  mamy nadzieję na 

elastyczność, ale – dodał Jan L. – my już czekamy dwa lata, a lepiej nie będzie. Była mowa o tym, 

że kiedyś tam też nie było miejsc parkingowych, ale kiedyś w mieście nie było też samochodów, 

były konie. Nie było miejsc parkingowych, ale jeśli zmienia się sytuacja zewnętrzna, to należy się  

do  tego  dostosować.  Jan  L.  powiedział,  że  widział  wiele  życzliwości  odnośnie  do 

przedsiębiorczości, a przecież nasza troska – dodał – dotyczy nie tylko naszego rozwoju i naszych 

miejsc pracy, ale też tego, aby te obszary nie stały puste, a już w tej chwili widać w tym miejscu 

straszące puste witryny, a jeden z przedsiębiorców powiedział, że MZGM wyraził zdanie, iż woli, 

żeby stały puste sklepy niż obniżyć czynsz za lokale. Jan L. powiedział, że chciałby nadmienić, że 

on korzysta z prywatnego lokalu.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że dostępność miejsc parkingowych w tym rejonie 

Miasta, jeśli przyjmiemy argumentację Pana L., jest zbliżona do tej odległości, którą klient galerii 

handlowej musi pokonać parkując w odległym krańcu parkingu wybudowanego przez galerię, żeby 

udać  się  na  zakupy.  Dlatego  uczciwe  będzie  rozpatrywanie  tej  trudnej  kwestii  także  w  takim 

szerszym kontekście, widząc nie tylko zlokalizowane w odległości 10 metrów miejsca parkingowe, 

ale też te położone w odległości 30 czy 40 metrów od sklepu.

Radny Paweł Jarczak powiedział, że zanim wgłębimy się w szczegóły, to chciałby zauważyć, że 

omawiamy  projekt  uchwały  dotyczący  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania i na tego typu dyskusje i szczegóły będzie jeszcze czas i niekoniecznie na sesji 

Rady Miasta. Projekt będzie wyłożony i wtedy będzie można dyskutować i wnosić uwagi.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  padły  słowa,  przeciwko  którym  nie  tylko  chciałby 

zaprotestować, ale uważa, że są dużym nadużyciem. Nigdy – powiedział Prezydent – bym sobie nie 

pozwolił  na  to,  żeby  ad personam mówić  do  kogoś  i  go  pouczać.  To wszystko,  co  wcześniej 

Prezydent  powiedział,  dotyczyło  pewnych  uogólnień  i  sytuacji  na  zmieniającym  się  rynku 

handlowym. Jedni sobie po prostu w takiej nowej sytuacji radzą lepiej, a inni gorzej. To nie dotyczy 

ani kogoś osobiście, ani nawet tej ulicy, to były ogólne stwierdzenia dotyczące pewnych zjawisk, 

które mają miejsce,  bo mówimy o zjawiskach. Prezydent dodał,  że ma nadzieję,  iż Pan Jan L. 

zostawi wypowiedziane przez siebie stwierdzenie tylko dla siebie i nie będzie próbował nigdzie

i nikomu powtarzać,  że coś takiego miało miejsce,  bo to nieprawda. Prezydent dodał,  że widzi 

niespójność w tym, co mówił Jan L., bo jeżeli chodzi o krótkie zatrzymanie się, to właśnie chcemy 

doprowadzić do sytuacji,  w której  takie  krótkie  zatrzymanie się będzie możliwe.  Mogę prawie 
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zagwarantować, że jeśli zrobimy kilkanaście dodatkowych stanowisk, gdziekolwiek wzdłuż tych 

ulic, blokując je, stwarzając dodatkowe zagrożenie, że jeżeli tam nie powstanie taka strefa, to nic to 

nie zmieni, bo wychodzimy z tego samego założenia, że skoro teraz nie ma miejsca, to 4, 10 czy 20 

dodatkowych miejsc także nie  załatwią sprawy,  bo nadal  przyjedzie  ktoś,  kto tam mieszka lub 

pracuje i postawi samochód o godzinie 8.00 i wyjedzie o godzinie 18.00., więc rozmawiamy o tym 

jak spowodować, żeby klienci, którzy przyjeżdżają na zakupy mogli z nich skorzystać. Ja nie wiem 

–  powiedział  prezydent  Głowski  -  jak  toczą  się  Państwa  rozmowy  z  innymi  firmami  tam 

zlokalizowanymi, ale do nas docierają zupełnie odwrotne głosy i one są racjonalne, a my staramy 

się na to racjonalnie odpowiadać. Takie dyskusje toczyły się też w związku z parkowaniem wokół 

placu Staszica, dotyczyły Urzędu i okolicznych instytucji i wtedy też się wydawało, że tak jak było, 

tak  musi  być,  a  dzisiaj  dzięki  temu jest  rotacja.  Nikt  nikomu nie  robi  na  złość  –  powiedział 

Prezydent  –  ani  przeciwko  komuś,  staramy  się  zrównoważyć  zarówno  Państwa  opinie

i mieszkańców, to są dziesiątki różnych stanowisk i oczywiście wszystkie je bierzemy pod uwagę, 

wszystkie są dla nas niezwykle ważne.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że korzysta z usług firm znajdujących się na omawianym 

terenie  i  zauważył,  że  aby móc  zaparkować  samochód,  musiał  poszukać  miejsca  trochę  dalej. 

Radny powiedział, że rozmawiał też na ten temat np. z wieloma osobami w mieszczącej się tam 

restauracji, które mówiły, że gdyby był parking strzeżony choć okresowo, to byłaby większa rotacja 

i  byłaby  możliwość  zatrzymania  się  samochodem,  bo  np.  pracownicy  banku  czy  innych 

mieszczących  się  tam  firm  zostawiają  samochody  na  dłuższy  czas  i  dopiero  kiedy  oni,  po 

zakończeniu pracy,  zabiorą swoje samochody,  to  jest  więcej  miejsca.  Radny powiedział  też,  że 

niedopuszczalne jest  nawet  krótkotrwałe parkowanie w strefie zamieszkałej,  bo przychodzi  tam 

dużo osób z małymi dziećmi,  oczekując,  że będzie tam bezpiecznie.  Radny Jacek Bogusławski 

zapytał Prezydenta, czy np. RCK „Fabryka Emocji” by mogło zorganizować na tym terenie jakieś 

wydarzenia po to, żeby przyciągnąć w to miejsce jeszcze więcej ludzi, bo to by było korzystne 

także dla  naszych przedsiębiorców. Radny powiedział,  że zastanawiał się też nad kwestią osób 

mieszkających w blokach usytuowanych w tamtej okolicy. Mieszkańcy ci mają swój przydomowy 

parking  i  może  dobrze  by  było  porozmawiać  z  nimi,  żeby  oni  nie  stracili  swoich  miejsc 

parkingowych, kiedy powstaną tam płatne parkingi.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  przygotowujemy  w  tej  chwili  dużą  zmianę  całego 

centrum Miasta również pod kątem dodatkowych miejsc parkingowych, tych miejsc w rejonie ul. 

Teatralnej, przejazdu wzdłuż tej ulicy oraz pl. Staszica będzie na pewno powyżej 100 i to będzie na 

pewno  kolejne  duże  wsparcie  dla  tego  rejonu.  Bierzemy  to  pod  uwagę,  że  ludzie  dojeżdżają 

samochodem, ale te nasze wszystkie działania służą temu, aby tę martwą ulicę ożywić i dzisiaj to 
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wszystko, co robimy jest  skoordynowane,  a poza tym będą tam faktycznie mieć miejsce różne 

projekty i dlatego, m.in., ta zmiana planu. Oczywiście dyskusja na temat tego jak mają wyglądać 

centra  miast,  czy  ma  być  przestrzeń  dla  samochodów,  czy  dla  pieszych,  jest  nieunikniona. 

Przyzwyczajenia są silne, ale obserwujemy trendy i w Polsce i nie tylko, które pokazują, jak będzie 

to wyglądało za dwa czy trzy lata i trzeba raczej myśleć w ten sposób.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  to  jego  starania  o  to,  żeby  animacja  na  pl. 

Konstytucji  3  Maja  miała  miejsce,  przy aprobacie  władzy wykonawczej,  spowodowały,  że  już

w tym roku to nastąpi.

Przedsiębiorca Jan L. powiedział,  że obiecana została dyskusja. Pan Jan L. powiedział też, że 

faktycznie w swojej poprzedniej wypowiedzi dopuścił się nadinterpretacji wypowiedzi Prezydenta

i dodał, że ma nadzieję, iż zostanie to „wymazane”, może to były emocje, a może zbyt daleko idące 

uogólnienie.

Przewodniczący powiedział, że to jest przykład tego jak można się różnić i jak można prowadzić 

dyskusję.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIX/327/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w rejonie  ulic:  Promiennej,  Równej,  Kazimierza 

Wielkiego  i  Rynku  Koszyckiego  omówiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor  Miejskiej  Pracowni 

Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że omawiany projekt to reakcja na coś, co się wydarzyło i na 

co, niestety, nie mieliśmy wpływu. To kolejny argument do dyskusji o tym, że miasto tej wielkości 

powinno być miastem na prawach powiatu, bo to, że taki bubel architektoniczny, sklep, powstał
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w tamtym miejscu wydarzyło się bez naszej  wiedzy,  bo decyzje wydaje Starosta,  a  my – jako 

władze miasta – nawet tego nie widzimy, możemy to zobaczyć jak już powstanie. W przypadkach

o których wiedziałem, że takie procedury się rozpoczęły – dodał prezydent Głowski – zostało to 

zmienione, bo wpływaliśmy na inwestora, a tutaj niestety zobaczyliśmy budynek jak już stanął, bo 

pozwolenie  jest  wydawane  poza  Urzędem Miasta.  Dzisiaj,  ta  zmiana,  która  jest  w  tej  chwili 

proponowana to próba uleczenia tego chorego stanu, który tam powstał, bo miejsce, które miało 

być jednym z najładniejszych w tej części zostało dosyć trwale oszpecone. Będziemy próbowali to 

naprawić, jest również inwestor, który posiada nieruchomość obok i wyraża chęć współpracy w tym 

zakresie i Prezydent ma nadzieję, że wspólnie to się uda naprawić.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIX/328/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 10.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic 14 Lutego i Kwiatowej omówiła 

Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIX/329/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Prowadzenie obrad przejmuje Maria Kubica, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły.
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Ad 11.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/265/15 z dnia 24 listopada 

2015 roku w sprawie opłaty targowej  na 2016 rok przedstawiła  Grażyna Brończyk,  dyrektor 

Wydziału Finansowego.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  uchwała  w  tej  sprawie  była  podejmowana  całkiem 

niedawno. Wtedy nie był wprowadzony ten paragraf specjalnie. Mieliśmy wiele informacji i tutaj 

wielka  zasługa  Wydziału  Finansowego,  Pani  Skarbnik  i  Pani  Dyrektor  Brończyk  oraz  naszych 

radców  prawnych,  że  poszukiwali  takiego  zapisu,  który  by  nie  został  zakwestionowany  przez 

Wojewodę. W większości, działania i podejmowane uchwały w tym zakresie, w których określano 

grupę  odbiorców  były  uchylane.  Z  tego  powodu  zajęło  trochę  czasu  znalezienie  takiego 

sformułowania  i  takiej  grupy  docelowej,  która  nie  będzie  wprost  określana  chociażby  jak 

działkowcy, dotyczy to w tym przypadku również osób, które mają innego rodzaju ogródki, bo to 

mogą być także bardzo małe uprawy. Chcielibyśmy, aby ten nasz projekt służył i działkowcom

i  tym,  którzy  uprawiają  rośliny  nawet  na  balkonach,  nie  prowadzą  działalności  gospodarczej,

a chcieliby, żeby ich zbiory trafiły do innych, chcemy umożliwić im sprzedaż.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIX/330/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 12.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta 

Piły na lata 2016-2029.  Autopoprawka. Temat omówiła  Grażyna Brończyk,  dyrektor Wydziału 

Finansowego.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Prezydent Piotr Głowski, odnosząc się do ujętego w projekcie zakupu autobusów, wyjaśnił, że 

zmieniły  się  zasady  związane  z  konkursem przygotowywanym  przez  Marszałka  województwa 

wielkopolskiego.  Ponieważ  planowaliśmy  to  w  okresie  wieloletnim,  a  mamy  informację,  że 

ogłoszony konkurs  będzie  skracał  okres  realizacji  i  to  dosyć  mocno,  to  chcemy się  nie  tylko 

dostosować  czasowo,  ale  też  i  finansowo  tak,  żebyśmy  mogli  zrealizować  nasze  zamierzenia 

związane  z  zakupem  autobusów  Euro  6  oraz  autobusów  hybrydowych.  Dotyczy  to  również 

towarzyszącego  temu,  systemu  informacji  pasażerskiej.  Ten  system będzie  skomunikowany  ze 

wszystkimi autobusami,  nie tylko MZK, ale również tymi z zewnątrz, które wjeżdżają na teren 

Miasta, czyli prywatnych przewoźników – ich także będziemy do tego zachęcać.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIX/331/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 13.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok przedstawiła 

Grażyna Brończyk, dyrektor Wydziału Finansowego.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIX/332/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 14.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie 

bezprzetargowym nieruchomości  położonej  przy  ul.  Bydgoskiej  68  w  Pile  przedstawiła  Julita 

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIX/333/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 15.

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Piły z organizacjami pozarządowymi na 

2015 rok  omówiła  Teresa  Jakubowska,  zastępca  dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy 

Europejskich.

Teresa  Kasior,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych powiedziała,  że  Komisja 

zapoznała się ze sprawozdaniem.

Ad 16.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 17.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  że  chciałby  poinformować,  iż  18  maja  odbędzie  się 

wyjazdowe posiedzenie  Komisji  Gospodarki  Miejskiej,  na  którym obecni  będą  też  członkowie 

Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Spotkanie jest adresowane do mieszkańców osiedla Jadwiżyn, 

podobne spotkanie odbyło się już wcześniej na osiedlu Śródmieście. Liczymy na to, że w spotkaniu 

wezmą  udział  przedstawiciele  spółdzielni  mieszkaniowych  i  wspólnot,  a  także  Związku 

Międzygminnego  PRGOK,  a  dodać  trzeba  że  w  tym  rejonie  planowana  jest  inwestycja

i  przedstawiciele  Związku Międzygminnego będą mieli  okazję  przedstawić  plany dotyczące  tej 

inwestycji.

Radny Jan Ficerman powiedział, zwracając się do mieszkańców osiedla Jadwiżyn, że chciałby ich 

zaprosić na spotkanie, o którym mówił Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki 

Miejskiej.
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Radny  Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  chciałby  powiedzieć  o  problemie,  który  dotyczy 

mieszkańców budynku, którego w ostatnich dniach dotknęło nieszczęście. Chodzi o budynek przy 

ul. Bydgoskiej 51. Ludzie którzy tam mieszkają, nie dość, że spotkało ich nieszczęście, to od wielu 

lat  są  dotknięci  wewnętrznym  zastraszaniem  ze  strony  mieszkańców,  którzy  nie  chcą  się 

podporządkować  rygorom  porządku  domowego.  Wśród  150  budynków,  którymi  spółdzielnia 

administruje,  ten  budynek  dotknięty  jest  największymi  zniszczeniami  i  dewastacjami  oraz 

zjawiskami patologicznymi. Po rozmowie, która miała miejsce wczoraj, radny był poruszony, że od 

lat  mieszkańcy tego  budynku  chcą  godnie  mieszkać,  zwracają  się  do  służb  porządkowych,  do 

policji, do straży miejskiej i oczekują pomocy. Skutek jest taki, że albo zainteresowanie przychodzi 

zbyt późno, albo kończy się to tym, że są ujawniane dane osobowe i ci, przeciwko którym próbują 

się  mieszkańcy przeciwstawiać,  zastraszają.  To  jest  bardzo  niepokojące  zjawisko  i  pewnie  nie 

dotyczy tylko tego jednego budynku. Radny Lucjan Szutkowski powiedział,  że przyrzekł, że ze 

strony spółdzielni mieszkaniowej zostaną podjęte daleko idące działania, które będą miały na celu 

poprawę komfortu mieszkania,  ale najwięcej zależy od samych mieszkańców i od skuteczności 

interwencji  służb porządkowych. Dlatego radny chciałby prosić teraz o otoczenie tego budynku 

szczególną pomocą i wsparciem. Chodzi o ludzi, którzy naprawdę chcą zmiany w swoim życiu.

W tej  chwili,  po  pożarze,  wieżowiec  jest  malowany  i  trzeba  powiedzieć,  że  jeszcze  się  nie 

skończyły prace, a już niszczone jest to, co zostało pomalowane. Dlatego jest to apel o wsparcie.

Radny Jacek Bogusławski powiedział,  że  zwraca się  do mieszkańców Piły,  powiatu pilskiego

i okolic z informacją, że 3 maja każdy z nas będzie miał możliwość pobicia rekordu Guinessa. Do 

pobicia  rekordu wystarczy jeśli  zbierze  się  ponad 2139 osób niosących wspólnie  flagę.  Każdy

z uczestniczących będzie mógł mieć satysfakcję, że przyczynił się do pobicia rekordu. Zbieramy się 

– powiedział radny Bogusławski – o godzinie 16.00 przy zespole szkół nr 2, przy ul. Królowej 

Jadwigi w Pile.

Radna Teresa Kasior powiedziała,  że mieszkańców cieszy boisko przy ul.  Komuny Paryskiej, 

zrealizowane  w  ramach  zadań  z  budżetu  obywatelskiego,  ale  już  teraz  chciałaby radna  prosić

o pomoc, bo już się pojawiły pierwsze zniszczenia. Radna zapytała, czy można już teraz pomyśleć 

o monitorowaniu tego miejsca.

Aleksandra  Błażejewska,  prezes  Nadnoteckiego  Stowarzyszenia  Społeczno  –  Sportowego 

„Sprawni  razem” powiedziała,  że  chciałaby  podziękować  tym,  którzy  zareagowali  na  apel

o wsparcie dzieci wyjeżdżających na zawody, które mają się odbyć w Bułgarii i wpłacili już datki 

na ten cel. Pani Błażejewska powiedziała, że dzisiaj kończy się zbiórka funduszy, więc jeżeli ktoś
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jeszcze chce wspomóc akcję, to jeszcze tylko dzisiaj po zakończeniu sesji będzie można dokonać 

wpłaty na ten cel.

Ad 18.

Zamknięcie obrad.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Maria  Kubica,  wiceprzewodnicząca  Rady 

Miasta Piły zakończyła obrady XIX sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły

(-) Maria Kubica
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